
Zápisnica zo zasadnutia školskej komisie KSK 
konanej dňa 05. 08. 2010 

 
 
Prítomní:   podľa   prezenčnej   listiny. 
 
Program rokovania: 
 
1. Otvorenie 
2. Súhrnná správa o priebehu povodní, ich následkoch a vykonaných opatreniach 

v organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  
3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2010 
4. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2010 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
K bodu č. 1   

Pracovné rokovanie otvoril a viedol Mgr. Viliam Záhorčák predseda školskej komisie. 
Následne navrhol na základe už avizovaného mailu doplnenie programu rokovania  o materiál  
Informatívna správa o programe Terra incognita v rámci projektu Košice - EHMK 2013 
(európske hlavné mesto kultúry) a  Spolufinancovanie projektu Program cezhraničnej spolupráce 
ENPI Maďarsko- Slovensko – Rumunsko - Ukrajina 2007-2013 s názvom „Výchova 
k európskym hodnotám“. 
Ďalším doplňujúcim bodom rokovania bude prerokovanie materiálu Návrh zásadného 
pripomienkovania legislatívnych noriem, ktoré  presunula komisia na poslednom zasadnutí. 

O návrhu komisia hlasovala a všetci prítomní členovia komisie bez pripomienok súhlasili 
s doplnením  programu.  
 
K bodu č. 2 
   

Na rokovanie komisie bola predložená v tlačenej forme pracovná verzia materiálu 
Súhrnná správa o priebehu povodní, pričom materiál po dopracovaní bude predložený na 
rokovanie zastupiteľstva.  

V dôsledku povodní, prívalových dažďov, zosuvov  pôdy a následne vzniknutými 
škodami v školách a školských zariadeniach informoval  vedúci OŠ Ing. Š. Kandráč. Celkovo 
bolo postihnutých jedenásť škôl a školských zariadení, ale najväčšie škody boli zaznamenané 
v Škole v prírode Kysak. Škola v prírode sídli v kritickom záplavovom území, kde takmer 
každoročne dochádza k zaplaveniu areálu školy. V tejto súvislosti odbor školstva písomne 
požiadal Povodie Bodrogu a Hornádu o vyjadrenie k prijatiu potrebných opatrení.  Na základe 
odpovede zriaďovateľ môže prehodnotiť ďalšiu existenciu uvedeného školského zariadenia. 
 Mgr. Z. Bobríková  - informovala členov komisie o postupe KSK pri opravách najviac 
postihnutých cestných komunikácií v kraji. Náročnosť opráv  často vyplýva z potreby 
geologických  prieskumov, vypracovania projektov a  aj spevňovania terénu pilotážou.  
 Ing. M. Karafova  uviedla, že finančné prostriedky od  sponzorov najviac postihnutým 
obciam sa rozdelia priamo obciam na základe uznesení obecných zastupiteľstiev a finančná 
zbierka poslancov KSK naďalej trvá. 
Uznesenie komisie: Komisia prerokovala a zobrala na vedomie  pracovnú verziu materiálu 
Súhrnná správa o priebehu povodní........ a odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať materiál 
s doplnením   



Hlasovanie: 
za : 10 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 3 

Ing. M. Karafová uviedla fakty k plneniu rozpočtu v rámci bežných a kapitálových 
 príjmov a čerpaniu rozpočtu vo výdavkovej časti za I. polrok 2010. Plnenie príjmovej časti 
výrazne ovplyvnila daň z príjmu fyzických osôb, ktorá oproti roku 2009 predstavuje výpadok 
viac ako 30%. Ako náhrada výpadku dane z fyzických osôb bola podstatná časť dane 
z motorových vozidiel v I. polroku  bola použitá vo výdavkov. V oblasti kapitálových príjmov je 
nízke plnenie z dôvodu posunu výziev na projekty z Eurofondov. 

K uvedenému bodu  neboli zo strany členov komisie žiadne diskusne pripomienky. 
 
Uznesenie komisie: Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie 
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1.polrok 2010  
Hlasovanie: 
za : 10 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
 
K bodu č. 4   

Ing. M. Karafová  -  v úprave rozpočtu  v roku 2010 je premietnutý dopad hospodárskej 
krízy na rozpočet spôsobený výpadkom dane z príjmov fyzických osôb vo výške 7 mil. €, presun 
z centrálnej rezervy na odstránenie havárií a iných nevyhnutných výdavkov a ostatné úpravy 
vyplývajúce z darov a dotácií. Výpadok daňových príjmov je navrhovaný riešiť prevodom 
z centrálneho fondu v objeme 1 500 000 €, znížením bežných výdavkov o 5 400 000 € 
a príjmami z predaja majetku vo výške 100 000 €. Jedným zo zdrojov na riešenie výpadku dane  
je použitie štátnej dotácie pre neverejných poskytovateľov sociálnych služieb vo výške         
1 200 tis. €. 
V rámci diskusie: 
Pán poslanec Ing. Ś. Staško – použitie dotácie pre neverejných poskytovateľov sociálnych 
služieb  sa môže negatívne prejaviť v  sociálne slabších  regiónoch  kraja 
Ing. M. Karafová – KSK v príjmoch počítal so sumou 600 tis. € pre tieto účely, takže to 
nepostihne žiadne sociálne zariadenie, ide len o zmenu zdroja financovania 
Pán Ing. A. Halenár, aby sa otvoril priestor pre vstup ďalších verejných dopravcov 
Pán V. Záhorčák uviedol, že v dnešnej dobe existujú traja poskytovatelia verejnej dopravy 
 
Uznesenie komisie: Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Úpravu 
rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku  2010  
Hlasovanie: 
za: 11 (na rokovanie komisie  sa dostavil Ing. A. Halenár) 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
 
K bodu č. 5 

Informatívna správa o programe Terra incognita v rámci projektu Košice - EHMK 2013 
(európske hlavné mesto kultúry) – Mgr. Z. Bobríková opísala program Terra incognita ako 



samostatný program KSK zameraný na podporu kultúry a rozvoj turizmu cez trvalo udržateľné 
produkty a služby v Košickom kraji. Priblížila cieľ a plánované aktivity projektu od  vstupu KSK  
do projektu v júni 2008  až po súčasnosť, keď je už schválený dramaturgický a akčný plán 
programu.  Program plánuje využiť veľký potenciál v kultúrnom, historickom a prírodnom 
bohatstve a zapojiť do jednotlivých aktivít vlastné kultúrne aj školské inštitúcie.  
K predloženému materiálu neboli zo strany členov komisie žiadne  otázky a pripomienky. 
 
Uznesenie komisie: Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie 
Informatívnu správu o programe Terra incognita v rámci projektu Košice - EHMK 2013 
(európske hlavné mesto kultúry) a schváliť na základe návrhu jednotlivých komisií členov 
Monitorovacieho výboru programu Terra Incognita 
Hlasovanie:  
za: 10 
proti: 0 
zdržali sa 1 
 
K bodu č. 6 

Spolufinancovanie projektu Program cezhraničnej spolupráce ENPI Maďarsko- 
Slovensko – Rumunsko - Ukrajina 2007-2013 s názvom „Výchova k európskym hodnotám“ – 
vedúci OŠ uviedol, že Školský internát Medická 2 po výraznom poklese daňových príjmov 
opätovne požiadal o spolufinancovanie vo výške 5% z oprávnených nákladov úspešného 
projektu cezhraničnej spolupráce, ktorý bol podaný na základe výzvy – Podpora spolupráce 
Ľudia ľuďom v júni 2009. 
K predloženému materiálu neboli zo strany členov komisie žiadne  otázky a pripomienky. 
 
Uznesenie komisie: Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť 
spolufinancovanie projektu vo výške 5% (2 760,1 EUR) oprávnených nákladov realizovaných 
s finančnou spoluúčasťou Ukrajina- Center of European Integration  and Cross-border 
Cooperation, u ktorých konečným prijímateľom pomoci je Školský internát, Medická 2, 040 11 
Košice s rozpočtom vo výške 55 202 EUR v projekte, ktorej zriaďovateľom je Košický 
samosprávny kraj 
Hlasovanie:  
za: 11 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 7 
 Na základe požiadavky členov školskej komisie bol spracovaný a predložený prehľad  
zásadného pripomienkovania legislatívnych noriem. V rámci diskusie reagoval Ing. J. Blaškovan 
– v § 19 písm. c.) zákona č. 184/2009 Z. z. o odbornom vzdelávaní nahradiť slovo dobrovoľný 
príspevok od zamestnávateľov slovom „povinný príspevok“.  
K ostatným návrhom zásadného pripomienkovania neboli zo strany členov komisie ďalšie 
pripomienky a požiadavky. 
Uznesenie komisie: Komisia žiada odbor školstva, aby písomne inicioval zmenu v uvedenom 
zákone na Ministerstve školstva, vedy, výskumu a športu. 
Hlasovanie:  
za: 10 
proti: 0 
zdržali sa: 1 
 



K bodu č. 8 
 V rámci bodu rôzne požiadal predseda školskej komisie vedúceho odboru školstva Ing. Š. 
Kandráča  o prehľad aktuálnych informácii v súvislosti so začiatkom nového školského roka.  
 
Vedúci OŠ informoval o:  
– príprave Pedagogicko-organizačných pokynoch na najbližšiu poradu riaditeľov stredných 

škôl 26.8.2010 s doplnením o špecifiká zriaďovateľa 
– aktuálnom poklese počtu žiakov o 1107 a s tým spojená úprava finančných prostriedkov na 

prenesený výkon štátnej správy 
– zániku dvoch škôl k 31.8.2010   SOŠ strojárska Košice- Šaca a SOŠ  V. Kapušany 
– odvolaní  riaditeľky SOŠ vinársko- ovocinárskej vo Viničkách na základe podnetu hlavného 

školského inšpektora ŠIC  
   
V rámci diskusie sa pán poslanec Ing. A. Cicoň zaujímal o situáciu na Hotelovej akadémii 
v Košiciach.  
Odpovedal Ing. Š. Kandráč, ktorý sa zúčastnil  na zasadnutí rady školy dňa 3.8.2010 so závermi, 
že riaditeľ školy predloží prehľad o prijatých opatreniach a zároveň rada školy žiada predsedu 
KSK o zabezpečenie kontroly z NKÚ  
Ing. Š. Staško zaujímal sa, či nevysporiadané majetkové problémy  SOŠ  Sobrance rieši 
zriaďovateľ, nakoľko sú prekážkou pre podávanie žiadosti o finančné prostriedky z fondov EÚ. 
Ing. Š. Kandráč – tento problém sa rieši spolu s odborom správy majetku 
Ing. A. Halenár – žiadal presnejšie formulovať vyjadrenia v rámci diskusie a menovite vypísať 
všetkých diskutujúcich  členov. Zároveň hovoril o možnosti navrhnúť motivačné aktivity 
z úrovne KSK pre študentov stredných škôl.  
 
 
V  Košiciach 06.08. 2010 
 
Zapísala: MVDr. K. Franková 
 
 
              Ing. Štefan Kandráč                                                         Viliam Záhorčák 
                tajomník komisie                                                       predseda školskej komisie 


